
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva 
Majtnerová Kolářová, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník,  
Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni Mgr. Aleš Kuda, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., MUDr. Běla Studničková, 
Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis ze 7. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
17. 6. 2013 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 20. 6. 2013 

 

  

Změnu ve složení Protidrogové komise RHMP schválila Rada HMP usnesením č. 1020 ze dne 
13. 6. 2013. 

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. Počarovský, přítomno 9 členů ze 14, komise je schopna 
usnášet se. Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

V úvodu jednání poděkoval nový předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský za 3letou práci ve vedení 
komise nepřítomnému Mgr. Ivanu Kabickému, dále též za práci v komisi odvolaným členkám 
Mgr. Bc. Janě Nožířové, DiS., a Mgr. Radce Bartůňkové, DiS., jako staronového člena komise přivítal 
Mgr. Aleše Kudu, odborníka na drogovou problematiku. 
 
Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 13. 5. 2013 
3. Zdravé město Praha 2014 – I. program 
4. Zdravé město Praha 2014 – II. program 
5. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 
6. Zprávy z jednání sekcí 
7. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.13 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 13. 5. 2013 

K  zápisu byly vzneseny připomínky. Mgr. Janyšková doporučuje doplnit zápis v bodě 3. Primární 
prevence – materiály k projednání takto: 

• Str. 2 za 1. odstavec  

Většina členů komise, kteří se k materiálu vyjádřili, souhlasí s připomínkami Mgr. Počarovského, poté 
své připomínky již písemně neformulovali. 
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• Str. 2 poslední odstavec před „Závěry“  

Členové komise konstatovali, že ve vydefinování rozsahu a kvality služby primární prevence by výrazně 
pomohl systém certifikací i v této oblasti. 

• Str. 2 doplnit text v části „Závěry“  

- Zvážit rozsah teoretické části a většinu přesunout do koncepčních dokumentů 
- Přeformulovat a vyjasnit termín „metodické dohlídky“ 
- Vypustit z povinností hlásit termíny konání programů 
- Rozšířit konzultační hodiny pro žadatele 
- Zvážit povinnost předkládat s vyúčtováním kopie originálních dokladů 

V souvislosti s připomínkami k zápisu navrhuje předseda komise Mgr. Počarovský jako ověřovatele 
zápisu z jednání 17. 6. 2013 Mgr. Majtnerovou Kolářovou. 

Hlasování v 15.18 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0 členů, zdržel se 1 člen. 

Schválení doplněného zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.20 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 3. Zdravé město Praha 2014 – I. program 

Členům komise byl předem zaslán materiál Pravidla pro žadatele o dotaci v dotačním řízení „Zdravé 
město Praha 2014“ – I. program pro školy a školská zařízení (Pravidla ZMP 2014_I.), který na základě 
připomínek přepracovaly Mgr. Bartůňková, Pražské centrum primární prevence (PCPP) a sekce primární 
prevence (sekce PP). 

Mgr. Počarovský opakovaně upozornil, že některé podstatné připomínky nebyly zapracovány ani 
v novém materiálu. Doporučuje upravit ještě i po stránce jazykové a sladit názvy v textu i na formulářích 
a zjednodušit harmonogram. 

Ing. Kačaba upozornil na nevyjasněné akceptovatelné náklady ve výši 700 Kč. Doporučuje stanovit 
hodinovou sazbu pro 1 osobu a neuvádět ji společně s materiálem. 

Dopracováním materiálu byl pověřen Mgr. Žufníček, který dostal připomínky předsedy komise písemně.  

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje dopracování a doplnění Pravidel ZMP 2014_I. ve smyslu připomínek a následně 
zpracování tisku k vyhlášení grantového řízení, který projedná Rada HMP. 

Hlasování v 15.30, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 4. Zdravé město Praha 2014 – II. program 

Mgr. Janyšková sdělila, že materiál byl dopracován na základě došlých připomínek členů komise 
a prodiskutován s dr. Richterovou Těmínovou. Zásadní změnou proti roku 2013 je nový zjednodušený 
formulář pro pokračující čtyřleté granty. 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje návrh na vyhlášení grantů Zdravé město Praha 2014 – II. program. 

Hlasování v 15.40, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Úkol: 
Mgr. Janyšková zpracuje tisk do Rady HMP k vyhlášení grantového řízení „Zdravé město Praha 2014“. 

ad 5. Koncepční materiály protidrogové politiky HMP na období 2013 až 2020 

Koncepční materiály dopracuje Mgr. Janyšková ve spolupráci s vedoucími sekcí a komisi budou 
předloženy v červenci. 
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ad 6. Zprávy z jednání sekcí 

Sekce primární prevence: 
Sekce připravovala materiál pro vyhlášení grantů v programu Zdravé město Praha 2014 – I. program. 

Sekce Harm Reduction (HR) 
Jeden ze substitučních programů DROP IN o.p.s. stále nenašel nové prostory a funguje v provizorních 
podmínkách. Remedis s.r.o. snižuje počet pacientů užívajících Subutex. Část klientů substitučního 
programu DROP IN o.p.s. je převáděna na substituční léčbu léčivem Suboxone. Dle informací 
pracovníků v HR službách je Suboxone na černém trhu používán také k i. v. aplikaci. 

Sekce léčby: 
Sekce se v mezidobí nesešla. Dr. Richterová Těmínová informovala, že Ministerstvo zdravotnictví řeší 
úhradu Subutexu, probíhají jednání s pojišťovnami. 

Není jasný osud novely zákona č. 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými 
tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami a o změně souvisejících zákonů. Zákon 
se znovu přepracovává. 

Mgr. Počarovský sdělil, že akceptoval nabídku od prezidenta asociace zaměstnavatelů, že projedná 
s ministerstvem zapracování připomínek. 

Dr. Douda rekapituloval zprávy o Nemocnici Na Bulovce (NNB) – Mgr. Kabický sdělil, že smlouva je 
před podepsáním, ale další konkrétní informace již nebyly poskytnuty. DROP IN uvažuje o případné 
vnitřní reorganizaci. Kontejnery měly být dočasným řešením před realizací programu v pavilonu NNB. 

Mgr. Počarovský se domnívá, že programy by měly být realizovány ve standardních (zděných) 
objektech. S tímto stanoviskem komise souhlasí, protože nebezpečí, že z provizoria se stane standardní, 
ale méně vyhovující, trvalé řešení, prosazované zástupci MČ. Předseda informoval, že existují vhodné 
prostory - domy ve vlastnictví a správě HMP, kam by se daly služby přestěhovat. 

Dr. Douda upozornil na tlak z okolí nízkoprahových zařízení, neboť v letních měsících je problém 
středisek více viditelný. 

Mgr. Janyšková na základě jednání s koordinátory informovala, že na MČ Praha 8 nikdo neví o možném 
poskytování služeb na jejich území, ani o řešení situace stěhováním do kontejnerů k NNB. 

Dalším problémem je nedořešená situace s DROP IN. Dr. Douda v této souvislosti informoval, že již 
museli být z metadonového programu propuštěni někteří klienti, neboť kapacita programu 
v provizorních podmínkách nedostačuje. Tím dochází ke zvyšování počtu klientů v ostatních 
programech, a to nejen v substituční léčbě, ale i v kontaktních centrech. 

Dr. Richterová Těmínová má obavy, aby zvolená nová lokalita nebyla přetížena klienty. Realizaci služeb 
více poskytovatelů na jednom místě nepovažuje za problematickou. 

ad 7. Aktuální informace 

• Změna termínu jednání komise v červenci 2013 

Mgr. Počarovský požádal o přesun jednání na pondělí 15. 7. 2013 a zároveň požádal o zajištění zasedací 
místnosti – salonku primátora – nejen na tento změněný termín, ale i na jednání v druhém pololetí roku 
2013. 

Salonek ve změněném termínu zajistila tajemnice komise, členové byli o změně termínu i jednací 
místnosti informováni e-mailem dne 19. 6. 2013. 

• Návrh zákona o statusu veřejné prospěšnosti poskytl členům Mgr. Počarovský. Tajemnice 
komise materiál naskenovala a rozeslala všem členům e-mailem 19. 6. 2013 

• Žádost o změnu čerpání dotace 

Mgr. Janyšková informovala o písemné žádosti Základní školy Charlotty Masarykové Praha 5 – Velká 
Chuchle o změnu účelu čerpání dotace. Škola chce použít část dotace – 10 tis. Kč - poskytnuté hl. m. 
Prahou na projekt S/273/2013 s názvem Práce s vrstevnickou skupinou – účinná prevence VI – 2. stupeň 
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na financování jednodenního programu pro žáky 6. třídy, tento adaptační program je naplánován na 
sobotu 14. 9. 2013 od 9 do 17 hodin.  

Cílová skupina i realizátor programu jsou stejné jako ve schváleném projektu. Komise posoudila žádost 
s tím, že se nejedná o změnu účelu, ale pouze o zpřesňující informace o místě a čase konání jedné akce 
v rámci rozsáhlejšího projektu. 

Komise bere informaci na vědomí, souhlasí s akcí v uvedeném rozsahu a záměru a s jejím finančním 
krytím také s přihlédnutím k situaci školy, která se nachází v blízkosti lokalit postižených červnovou 
povodní, kdy škola sloužila jako evakuační centrum, a měla tak narušenou výuku.  

Hlasování v 15.52, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 1 člen. 

• AntiFetFest 2013 
Mgr. Počarovský informoval přítomné, že záštitu nad festivalem převzala radní JUDr. Helena 
Chudomelová. Vzhledem k její pracovní vytíženosti se ujme slavnostního zahájení právě předseda 
komise. Předávání cen se zúčastní zástupci městských částí, jejichž školy do finále postoupily. 

• Certifikace primární prevence rizikového chování 
Mgr. Žufníček informoval, že byly zahájeny certifikace primární prevence rizikového chování. 
Mgr. Janyšková rozeslala informaci organizacím. Mgr. Bartůňková informovala obvodní metodiky 
prevence i protidrogové koordinátory MČ. 

• Nová droga 
Na charakter nové drogy “Funky“, uživateli nazývané „cherry“, se zeptal dr. Douda. Dr. Karbanová 
informovala, že zatím nejsou k dispozici žádné toxikologické testy. 

• Ocenění konferencí proběhlých v květnu a červnu 
Předseda komise Mgr. Počarovský vysoce ocenil konferenci Rodina a drogy, uspořádanou sdružením 
SANANIM, která byla velmi dobře navštívena. Dále též ocenil XIX. ročník AT konference uspořádaný 
Českým adiktologickým institutem na Seči. 

• Zdravotní péče pro závislé 
Mgr. Majtnerová Kolářová informovala o hledání možností zajištění zdravotní péče pro uživatele drog. 
Organizace Lékaři bez hranic je ochotna pomoci zprostředkováním dobrovolníků, se kterými 
spolupracuje - pokud bude vymezen rozsah a podmínky poskytování služeb. Nejedná se však o praktické 
lékaře (s organizací Lékaři bez hranic vzhledem k charakteru činnosti a působnosti této organizace 
nespolupracují), jako možní se jeví lékaři s odborností chirurgie, gynekologie a porodnictví, příp. 
stomatologie. Otázkou proto zůstává zajištění péče praktického lékaře. O návrzích řešení bude komise 
informována. 

Dr. Richterová Těmínová sdělila v této souvislosti, že nápor pacientů na ošetření je u nich tak veliký, že 
již téměř nelze testovat uživatele drog na infekční choroby 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.10 hod. 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Majtnerová Kolářová Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


	Hlasování v 15.13 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů.
	Většina členů komise, kteří se k materiálu vyjádřili, souhlasí s připomínkami Mgr. Počarovského, poté své připomínky již písemně neformulovali.
	Členové komise konstatovali, že ve vydefinování rozsahu a kvality služby primární prevence by výrazně pomohl systém certifikací i v této oblasti.
	- Zvážit rozsah teoretické části a většinu přesunout do koncepčních dokumentů
	- Přeformulovat a vyjasnit termín „metodické dohlídky“
	- Vypustit z povinností hlásit termíny konání programů
	- Rozšířit konzultační hodiny pro žadatele
	- Zvážit povinnost předkládat s vyúčtováním kopie originálních dokladů
	Hlasování v 15.18 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0 členů, zdržel se 1 člen.
	Hlasování v 15.20 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů.
	Členům komise byl předem zaslán materiál Pravidla pro žadatele o dotaci v dotačním řízení „Zdravé město Praha 2014“ – I. program pro školy a školská zařízení (Pravidla ZMP 2014_I.), který na základě připomínek přepracovaly Mgr. Bartůňková, Pražské cen...
	Mgr. Počarovský opakovaně upozornil, že některé podstatné připomínky nebyly zapracovány ani v novém materiálu. Doporučuje upravit ještě i po stránce jazykové a sladit názvy v textu i na formulářích a zjednodušit harmonogram.
	Ing. Kačaba upozornil na nevyjasněné akceptovatelné náklady ve výši 700 Kč. Doporučuje stanovit hodinovou sazbu pro 1 osobu a neuvádět ji společně s materiálem.
	Dopracováním materiálu byl pověřen Mgr. Žufníček, který dostal připomínky předsedy komise písemně.
	Usnesení:
	PK RHMP schvaluje dopracování a doplnění Pravidel ZMP 2014_I. ve smyslu připomínek a následně zpracování tisku k vyhlášení grantového řízení, který projedná Rada HMP.
	Hlasování v 15.30, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů.
	Mgr. Janyšková sdělila, že materiál byl dopracován na základě došlých připomínek členů komise a prodiskutován s dr. Richterovou Těmínovou. Zásadní změnou proti roku 2013 je nový zjednodušený formulář pro pokračující čtyřleté granty.
	Usnesení:
	PK RHMP schvaluje návrh na vyhlášení grantů Zdravé město Praha 2014 – II. program.
	Hlasování v 15.40, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů.
	Úkol:
	Mgr. Janyšková zpracuje tisk do Rady HMP k vyhlášení grantového řízení „Zdravé město Praha 2014“.
	Koncepční materiály dopracuje Mgr. Janyšková ve spolupráci s vedoucími sekcí a komisi budou předloženy v červenci.
	Sekce primární prevence:
	Sekce připravovala materiál pro vyhlášení grantů v programu Zdravé město Praha 2014 – I. program.
	Sekce Harm Reduction (HR)
	Jeden ze substitučních programů DROP IN o.p.s. stále nenašel nové prostory a funguje v provizorních podmínkách. Remedis s.r.o. snižuje počet pacientů užívajících Subutex. Část klientů substitučního programu DROP IN o.p.s. je převáděna na substituční l...
	Sekce léčby:
	Sekce se v mezidobí nesešla. Dr. Richterová Těmínová informovala, že Ministerstvo zdravotnictví řeší úhradu Subutexu, probíhají jednání s pojišťovnami.
	Není jasný osud novely zákona č. 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami a o změně souvisejících zákonů. Zákon se znovu přepracovává.
	Mgr. Počarovský sdělil, že akceptoval nabídku od prezidenta asociace zaměstnavatelů, že projedná s ministerstvem zapracování připomínek.
	Dr. Douda rekapituloval zprávy o Nemocnici Na Bulovce (NNB) – Mgr. Kabický sdělil, že smlouva je před podepsáním, ale další konkrétní informace již nebyly poskytnuty. DROP IN uvažuje o případné vnitřní reorganizaci. Kontejnery měly být dočasným řešení...
	Mgr. Počarovský se domnívá, že programy by měly být realizovány ve standardních (zděných) objektech. S tímto stanoviskem komise souhlasí, protože nebezpečí, že z provizoria se stane standardní, ale méně vyhovující, trvalé řešení, prosazované zástupci ...
	Dr. Douda upozornil na tlak z okolí nízkoprahových zařízení, neboť v letních měsících je problém středisek více viditelný.
	Mgr. Janyšková na základě jednání s koordinátory informovala, že na MČ Praha 8 nikdo neví o možném poskytování služeb na jejich území, ani o řešení situace stěhováním do kontejnerů k NNB.
	Dalším problémem je nedořešená situace s DROP IN. Dr. Douda v této souvislosti informoval, že již museli být z metadonového programu propuštěni někteří klienti, neboť kapacita programu v provizorních podmínkách nedostačuje. Tím dochází ke zvyšování po...
	Dr. Richterová Těmínová má obavy, aby zvolená nová lokalita nebyla přetížena klienty. Realizaci služeb více poskytovatelů na jednom místě nepovažuje za problematickou.
	 Změna termínu jednání komise v červenci 2013
	Mgr. Počarovský požádal o přesun jednání na pondělí 15. 7. 2013 a zároveň požádal o zajištění zasedací místnosti – salonku primátora – nejen na tento změněný termín, ale i na jednání v druhém pololetí roku 2013.
	Salonek ve změněném termínu zajistila tajemnice komise, členové byli o změně termínu i jednací místnosti informováni e-mailem dne 19. 6. 2013.
	 Návrh zákona o statusu veřejné prospěšnosti poskytl členům Mgr. Počarovský. Tajemnice komise materiál naskenovala a rozeslala všem členům e-mailem 19. 6. 2013
	 Žádost o změnu čerpání dotace
	Mgr. Janyšková informovala o písemné žádosti Základní školy Charlotty Masarykové Praha 5 – Velká Chuchle o změnu účelu čerpání dotace. Škola chce použít část dotace – 10 tis. Kč - poskytnuté hl. m. Prahou na projekt S/273/2013 s názvem Práce s vrstevn...
	Cílová skupina i realizátor programu jsou stejné jako ve schváleném projektu. Komise posoudila žádost s tím, že se nejedná o změnu účelu, ale pouze o zpřesňující informace o místě a čase konání jedné akce v rámci rozsáhlejšího projektu.
	Komise bere informaci na vědomí, souhlasí s akcí v uvedeném rozsahu a záměru a s jejím finančním krytím také s přihlédnutím k situaci školy, která se nachází v blízkosti lokalit postižených červnovou povodní, kdy škola sloužila jako evakuační centrum,...
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